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Referat   

 

1. Valg af dirigent  

Peter Theilsen 

2. Godkendelse af referat 

Dette punkt er ikke retmæssigt nødvendigt og udelades.  

3. Forelæggelse af formandens beretning  

Vedhæftet som bilag. 

4. Forelæggelse af regnskabet for 2023  

Regnskab godkendt  

5. Fastlæggelse af kontingentet for 2025  

Nuværende kontingent fastholdes. 

6. Behandling af indkomne forslag 

Ingen indkomne forslag 

Valg af næstkommende bestyrelsesforperson (fra 2026 til 2028) 

Jesper Weile vælges som kommende forperson 2026-2028. 

7. Valg af øvrige bestyrelsesmedlemmer 

Kasserer: Pia Pietersen – på valg - genopstiller  

Pia Pietersen vælges som kasserer.  

Bestyrelsesmedlem: Lis Søndergaard – på valg – genopstiller ikke 

Camilla Vaskjær Aakjær Andersen vælges som Bestyrelsesmedlem. 

Suppleant: Camilla Vaskjær Aakjær Andersen – på valg – genopstiller som ´Bestyrelsesmedlem´ 

Jørgen Guldberg-Møller vælges som Suppleant.  

8. Valg af revisor og revisorsuppleant 

Revisor Nis Elbrønd Larsen – på valg – Genopstiller  

Nis Elbrønd Larsen vælges som Revisor. 

Revisorsuppleant Torben Lorentzen – på valg - Genopstiller ikke 

Arne Hørlyck vælges som Revisorsuppleant.  

9. Eventuelt 

  



Bilag A. Formandens beretning 

 

Århus 04.10.2024 

 

DUDS Generalforsamling - Forpersonens beretning 

 

DUDS fejrer i år sit 50-års jubilæum – en utrolig bedrift! Vi har været vidne til, hvordan ultralyd 

er blevet en uundværlig del af den kliniske hverdag, og det er takket være dedikerede kolleger 

fra hele landet. Vi skylder især pionererne fra Herlev en stor tak, og særligt Hans Henrik Holm 

fortjener vores opmærksomhed. Uden hans indsats ville vi sandsynligvis ikke være, hvor vi er i 

dag. Hvis I ikke allerede har læst hans erindringer, så vil jeg varmt anbefale det. 

 

I løbet af disse 50 år har vi set en imponerende udvikling. Fra en tid, hvor ultralyd var et højt 

specialiseret værktøj, til i dag, hvor det næsten er allemandseje. For få uger siden mødte jeg en 

medicinstuderende, som havde købt sin egen håndholdte ultralyd. Hvorfor ikke? Point of care-

ultralyd er kommet for at blive og vil fortsat gavne vores patienter. Men vi skal huske: “En idiot 

er stadig en idiot, selvom de står med en håndholdt ultralyd.” Vi må og skal kende vores 

begrænsninger og kun skanne inden for vores kompetencer og uddannelse. 

 

I årets løb startede vi med et fantastisk program til DRS årsmøde i januar 2024, hvor Merete 

Kønig, som altid, skabte en spændende dag med fokus på blandt andet CEUS. En stor tak til 

Merete for utrætteligt at være drivkraften bag ultralydsdelen på DRS årsmødet år efter år. Vi ser 

allerede frem til næste årsmøde, hvor vi blandt andet får besøg af professor Christoph Diedrich, 

der vil opdatere os om de seneste fremskridt inden for AI, ultralyd af milten og CEUS til akut 

diagnostik. 

 

EUROSON 2024 vil i år blive afholdt i smukke Napoli. I år skal jeg holde Hans Henrik Holm-

foredraget, hvor jeg vil fokusere på komplekse nyrecyster og de seneste opdateringer inden for 

Bosniak-klassifikationen. Vi er nået langt med CEUS, men kan vi virkelig sammenligne det 1:1 

med CT og MR? Jeg håber at se mange af jer i Napoli til inspirerende diskussioner. 

 

Tak til afgående medlemmer/tilknyttede personer i DUDS-regi: 

- Peter Thielsen træder ud af DUDS bestyrelse som afgående forperson. Peter har dermed 

gennem 6 år leveret en kæmpe indsat i DUDS-regi, hvor han bl.a. har arbejdet for 

etablering og forbedring af diverse UL kurser. En stor tak til Peter for en enestående 

indsats.  

- Torben Lorentzen stopper som DUDS-revisorsuppleant efter mange års trofast tjeneste. 

Mange tak for det grundige benarbejde gennem årene; du vil blive savnet! 

- Suppleant Søren Kæseler går ud af DUDS bestyrelsen pga. sygdom. Tak til Søren for et 

kort, men godt samarbejde. 

- Malene Roland-Pedersen er stoppet som DUDS-redaktør, så nu er læge Ditte Marie 

Mogensen alene som DUDS-redaktør. Et stor tak Malene, som ikke alene har bidraget til 

mange flotte DUDS-medlemsblade, men som også har sat sit fingeraftryk på diverse 

opgaver i DUDS-regi.  



Nu er tiden kommet, hvor jeg med ro i sindet overlader forpersonsposten til Tobias Todsen. Jeg 

er overbevist om, at han vil lede DUDS professionelt de næste 2 år.  

 

I år har vi oplevet en stor interesse for at deltage i DUDS’ foreningsarbejde, og det glæder mig at 

se, at så mange ultralydsentusiaster fra andre fag end radiologi også er med. Sammen står vi 

stærkest, og vi fra bestyrelsen ser frem til at møde jer til kurser, kongresser og årsmøder i 2025. 

 

 

Med venlig hilsen, 

Ole Graumann 

DUDS-Forperson 2022-2024 

 


